
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 45. posiedzeniu Senatu
w dniu 3 grudnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego.

Szanowny Panie Ministrze!
W ostatnim czasie do mojego biura senatorskiego przychodzi coraz wiêcej listów w sprawie zmiany

zapisu w art. 27 pkt 1 projektu ustawy o zmianie ustawy o dzia³alnoœci po¿ytku publicznego i o wolonta-
riacie oraz niektórych innych ustaw z dnia 26 listopada 2008 r.

W uzasadnieniu proponowanej zmiany czytamy.
Umieszczenie dodatkowego zapisu w art. 27 pkcie 1 projektu ustawy o zmianie ustawy o dzia³alnoœci

po¿ytku publicznego i o wolontariacie oraz niektórych innych ustaw z dnia 26 listopada 2008 r. powin-
no umo¿liwiaæ konkretyzacjê celu, na jaki organizacja po¿ytku publicznego zgodnie z zapisami statuto-
wymi oraz przepisami tej ustawy winna przeznaczyæ przekazany przez podatnika 1% podatku
dochodowego.

Art. 27 pkt 1 nale¿y rozszerzyæ poprzez dodanie zapisu: „Podatnik ten z zastrze¿eniem postanowieñ
art. 27 pkt 2 mo¿e dokonaæ konkretyzacji celu, na który organizacja po¿ytku publicznego winna prze-
znaczyæ przekazany przez podatnika 1% podatku dochodowego od osób fizycznych”.

Organizacje po¿ytku publicznego czêœæ zgromadzonych œrodków finansowych pochodz¹cych z prze-
kazanego 1% podatku przeznaczaj¹ na leczenie i rehabilitacjê dzieci niepe³nosprawnych. Polscy podat-
nicy s¹ coraz bardziej œwiadomi mo¿liwoœci pomagania przez przeznaczenie tego 1% i chc¹ wiedzieæ, na
co id¹ ich podatki, dlatego o wiele chêtniej przekazuj¹ œrodki, wiedz¹c, ¿e trafiaj¹ one na dzia³ania lecz-
niczo-rehabilitacyjne dla konkretnego dziecka, a nie do tak zwanego wspólnego worka, czyli tak na-
prawdê na sfinansowanie czegoœ nieokreœlonego.

Rodzic, któremu pañstwo nie gwarantuje zaspokojenia nawet minimalnych potrzeb w zakresie reha-
bilitacji i leczenia dziecka, propaguje ideê „1% podatku dla OPP”, gdy¿ pozyskane w ten sposób œrodki
s¹ jedynym Ÿród³em finansowania drogiej rehabilitacji i leków, które mog¹ uratowaæ ¿ycie lub zdrowie
jego dziecka.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z zapytaniem, czy s¹ w tej chwili prowadzone przez
ministerstwo prace nad zmian¹ zapisu w projekcie ustawy.

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




